
Højelse Skole 

Skolebestyrelsesmøde 

19.00 – 21.00 

 

 

Fraværende/afbud: Camilla, Anders, Jannie, Rikke, Jonas 

Dagsorden, tirsdag 17. september 2024 

1. Velkommen og nyt fra 
elevrådet 
(Sille / Elevråd 10 min) 

Velkommen og nyt fra elevrådet 
Velkommen til Furkan 7.a, som er ny formand sammen med Jonas 
7.a. Vi lavede en præsentationsrunde. Elevrådet har holdt møde, 
hvor de bl.a. har talt om, hvad eleverne godt kunne tænke sig på 
skolen til frikvartererne. Furkan fortæller, at han og Jonas også 
deltager i Køge Kommunes fælles elevråd. 

2. Skolefest 
(Neel / Alle / 10 min) 

Kort evaluering af skolefesten. 

Tommy beskriver, at vi fra skolens perspektiv synes, at det 

var en god fest. At vi kunne mødes på en hyggelig og 

forholdsvis uforpligtende måde med gode aktiviteter fra 

klasserne. Tak til bestyrelsen for salg af kage, kaffe, the og 

sodavand. Der var mange fremmødte forældre og 

søskende og godt besøg i boderne. 

Der er tjent 2623 ,- fra salget hos skolebestyrelsen. 

Biletterne fra boderne er ikke talt op endnu. 

 

Bestyrelsen gør opmærksom på, at der fortsat er forældre, 

der ikke helt har forståelsen af, hvor vigtigt fremmødet er 

fra deres side, men bestyrelsen ser ikke, at skolen kan 

gøre det anderledes. 

Furkan fortæller, at eleverne synes, at det var sjovt. 

Skolebestyrelsen blev præsenteret for de idéer, som 

elevrådet har til, hvad pengene kan bruges til. 

 
Fællesskab og os. Læring og os.  
Uddrag fra Fællesskab og os: At gøre noget sammen. At dele tanker, oplevelser, 
følelser og erfaringer. At udveksle viden og synspunkter. At føle sig som en del af 
noget. Fællesskab manifesterer sig  mangfoldigt, men handler altid om at dele noget. 
Fra leg i skolegården til værdier i livet. 



3. Lukkedage i SFO 
(Carsten / 5 min) 

Vedtagelse af placering af de fem SFO-lukkedage i kalenderåret 
2025. 
Skolen må selv bestemme, om vi tæller op i skoleår eller 
kalenderår. Carsten foreslår at vi holder fast i kalenderår. 
Der ligger to lukkedage fast d. 24.december og d. 31. december, så 
vi skal lægge tre dage for kalenderåret 2025. 
Carsten foreslår d. 30.maj, d. 29. og 30.december 2025. 
Skolebestyrelsen vedtager de dage. 

4. Kort status – økonomi 
(Tommy / 10 min) 

Status / Opfølgning på budget 2024 
Tommy orienterer om skolens budget for året 2024, som det ser ud 
pt. 

5. Høring / Ferieplan 
(Sille / 5 min)  

Skoleudvalget har sendt ferieplan 25/26 i høring. Køge Kommune 
har fastsat skoleåret til 200 skoledage. Forslag til skolernes 
ferieplan 2025/26 er vedhæftet. Der er lang juleferie, og det 
betyder, at ferieplanen falder naturilgt i forhold til de 200 skoledage, 
der skal fastlægges. Der vil ikke være behov for at placere 
feriedage ud over dem, der er fastlag i denne ferieplan. 
 
Forslag til ferieplanen er vedhæftet. 
  
Frist for høringssvar er mandag den 28. oktober. 
Skolebestyrelsen skriver et kort høringssvar, hvor Højelse Skoles 
bestyrelse tilkendegiver deres ja til den foreslåede ferieplan. 
 

6. Skolebestyrelsens fokus  
(Sille / Alle / 60 min) 

Vi sætter forkus på de 2 sidste år i skolebestyrelsen. Vi stiller skarpt 
hvad vores sigte skal være – på kort og på lang sigt. Skal vi 
fastlægge et overordnet fokus, som gennemsyrede alle ting vil 
kigger på?  
 
Er der mere håndgribelige mål, som vi ønsker at nå i dette skoleår? 
 
Vi starter i mindre grupper og samler op i plenum.  
 
Vi tager udgangspunkt i den opsamlende evaluering fra sidst 
(vehæftet). Og så skal vi have prioriteret og ryddet op i listen over 
”punkter til næste møde”. 
Kort sigt: 
Udearealer: Vi bruger midler, når der er luft i budgettet med de 
idéer,som elevrådet har. Vi kigger kun på de idéer, de er muligt at 
få udført uden indblanding fra andre instanser og gerne snarest.  
Vision: SB ser, at vi har arbejdet med vision i udarbejdelsen af  
fundamentet. Fundamentet er en færdiggjort vision, som skal være 
en ongoing indsats.Vi skal hele tiden være et skridt foran jf. indsats 
om fremtidens skole på langt sigt. 



Bevægelse: Måske skal vi se på, hvordan vi får en mere varieret 
undervisning f.eks. P@H. SB har bl.a. nikket til at ændre 
skoleskemaet, så lektionerne er puljet mere til projektarbejde.  
Skole-hjem-samarbejdet: Vi skal fortsat være interesseret i og 
nysgerrige på hinandens domæner og se det som en ressource. Vi 
skal være opmærksomme på, at skole-hjem er mange ting bl.a. 
vores skolefest. 
Trivsel: Vi skal fortsat have fokus på alles trivsel, både børn og 
voksne.  
Principper: Formand og næstformand skriver de nuværende 
principper om, så de passer ind i vores fundament. Efterfølgende 
bliver de fremlagt på at SB-møde. 
 
Langt sigt: 
Fremtidens skole: Fundamentet er vores ståsted for hvordan vi 
gerne vil drive skole i fremtiden. 
Fællesskabende læringsmiljøer: Det skal ske bl.a. ved en mere 
varieret undervisning, samt et kommunal fokus på opkvalificering af 
faglokaler. 
Elevens som centrum: Vi skal arbejde videre med, hvordan vi 
lykkes til at få den enkelte elev til at have en følelse af at lykkes og 
have indflydelse på sin egen læring.  
 
I dagsordenerne på fremtidige møder kunne vi have de langsigtede 
mål med, så vi hele tiden har dem for øje. 
 
Oprydning i listen med punkter til næste møde nåede vi ikke, 
punktet skydes til næste møde. 
 
SB skriver til udvalgsformand Ali omkring antalllet af elever på 
kommende bh.kl. 

 
Forskelligehed og os. Demokrati og os. Mod og os. 
Uddrag fra Mod og os: Som skole lever vi en virkelighed, der i stigende grad er 
blevet kvantificeret og styret af målbare krav. Vi anerkender, at det er den måde, 
vores samfund har valgt at styre mange processer på, og at data og statistik kan 
give ny og værdifuld viden. Men på Højelse Skole har vi også mod til at se det 
enkelte barn og dets behov uden at lade os distrahere af statistik. Vi har mod til at 
reagere på vores mavefornemmelse, intuition og erfaring i forholdet til den enkelte 
elev. Det enkelte barn er altid vores fokus. 

 

7. NYT fra 
(15 min) 

Forældre, Ledelse, lærer, elever, SFO, pædagog 
En pædagog har desværre sagt op, der kommer nogle 
personalerokader i undervisningen snarest. 
Elevrådet har holdt møde og formændene har været til fælles 
elevrådsdag. 

8. Punkter til næste møder 
(5 min) 

September 2024: 
Skolebestyrelsens fokus de næste 2 år  



Efter sommerferien: 
Skærm- & mobilpolitik 
Status på ude- og indearealer  
Hjælpemidler – it-rygsække – etc. 
Prøvetræning / progressionsplaner 
Understøttende undervisning - tanker og indhold 
Næste step på play@heart og vores udvikling af den legende 
tilgang. 
 
Evaluering af skole-hjemsamarbejde  
Fremadrettede forventninger til skole-hjemsamtaler.   
Trafikkampagne. 

9. Eventuelt 
(5 min) 

 

 


